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Protokół nr LXX/2023 
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 22 czerwca 2023 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto 

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
-    sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – Radca Prawny, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Mienia, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Elżbieta Perkowska – Kierownik Referatu Rozwoju i Promocji, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Justyna Tomczak – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – inspektor UG Stare Miasto. 
(lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 
 

 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie LXX sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:04. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Dzień dobry Państwu. Otwieram LXX sesję Rady 
Gminy Stare Miasto zwołaną na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorzą-
dzie gminnym (Dz. U z 2023 r. poz. 40 i 572). Witam Wójta Gminy Stare Miasto - Pana Dariusza Pu-
chałę, Wicewójta - Pana Janusza Frysiaka, Skarbnika Gminy - Panią Jolantę Sobczak, Zastępcę – Panią 
Monikę Gromadę. Witam Sekretarza Gminy - Panią Luizę Kędracką, radcę prawnego - Pana Marcina 
Janiaka. Witam Wysoką Radę, Witam Sołtysów, kierowników poszczególnych referatów, jednostek  
i pracowników Urzędu Gminy. 

 

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LXX sesji Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy  - Porządek obrad:  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

 
Na 15 radnych obecnych jest 14, co zostało potwierdzone podpisem na liście obecności. Nieobecny 
jest Pan Michał Kałużny, który usprawiedliwił swoją nieobecność. 
 
2. Przedstawienie porządku obrad LXX sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Debata nad „Raportem o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2022”: 
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a) debata, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania. 

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2022 r. i głosowanie nad absolutorium: 
a) informacja Skarbnika Gminy o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 r., 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 r., 
c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy  

za 2022 r., 
d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 r., 
e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 r., 
f) podjęcie uchwał: 

  -  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Stare Miasto oraz  
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 rok, 

    - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania  
            budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 rok.  
8. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stare Miasto na rok 2023, 

• w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdy-
scyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej, 

• w sprawie emisji obligacji komunalnych, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2023-2035. 

9. Informacja o harmonogramie prac remontowych w placówkach oświatowych. 
10. Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
11. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
12. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
13. Zakończenie obrad LXX Rady Gminy. 

 
Porządek obrad LXX Sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad, który został 

Państwu w trybie ustawowym przesłany? Nie mamy uwag. Przystępujemy do głosowania nad  
porządkiem obrad LXX sesji Rady Gminy. 

 
     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Porządek LXX sesji Rady Gminy został 
przyjęty.  
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Czy Pani, Panowie radni mają uwagi do treści protokołu z LXIX 
sesji Rady Gminy? Nikt nie wnosi uwag. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy  – Przystępujemy do głosowania. 

 
„za”                           –    14 głosów 
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„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół został przyjęty jednogłośnie.  
 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Informacja ta została Państwu przesłana, jest zamieszczona rów-
nież na stronie Gminy w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli Panie, Panowie radni mają uwagi do 
przedłożonej informacji, to bardzo proszę w punkcie Sprawy bieżące. 
 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Spotkanie z delegacjami gmin partnerskich, które zostały zapro-
szone z okazji Dni Staromiejskich, 5.06 - udział w Galii z okazji jubileuszu powstania Samorządu Wo-
jewództwa Wielkopolskiego „20 lat dumni z Wielkopolski”. Spotkanie to odbyło się w Poznaniu, 11.06 
- udział w święcie rodziny w miejscowości Żdżary oraz uroczystości poświęcenia nowego samochodu 
dla jednostki OSP Żdżary. Dyżury w Urzędzie Gminy w Biurze Rady i załatwianie spraw bieżących. 

 
Punkt 6 porządku obrad – Debata nad „Raportem o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2022”. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Szanowni Państwo, wszystkie uchwały zostały omówione na 
wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu wszystkich Komisji w dniu 20 czerwca 2023 roku. O przedsta-
wienie raportu proszę Wójta Gminy - Pana Dariusza Puchałę. 

Pan Dariusz Puchała uruchomił prezentację w przedmiotowej sprawie oraz przedstawił  
wszystkim obecnym na sali omawiając ją do końca swojej wypowiedzi. 

Pan Dariusz Puchała -  Dzień dobry Państwu. Witam wszystkich bardzo serdecznie. Postaram się 
w możliwym skrócie przekazać informacje, które o realizacjach zadań, które były w roku poprzednim, 
czyli 2022. Był to rok również covidowy, dlatego też sporo tych zadań działo się, może nie było u nich 
zbyt mocno słyszeć. Drodzy Państwo, dokument o którym dzisiaj mówimy, czyli o raporcie w 2022 rok 
podstawa prawna przygotowania jest tutaj wskazana na slajdzie. Prezentacja ta zawiera tylko wybra-
ne elementy, jeżeli ktoś by chciał się zapoznać dodatkowo, jakoś bardzo szczegółowo z dokumentem 
tu jest miejsce lokalizacji w Biuletynie Informacji Publicznej, można ten dokument przejrzeć i zapo-
znać się z tym co było realizowane w 2022 roku jak również w latach poprzednich również w rapor-
tach. Dokument ten jest wachlarzem wszystkich zadań jakie spoczywają na JST, czyli na gminie przez 
wachlarz i od informacji ogólnych przez realizację uchwał, zadań, projektów, wniosków. Każdy z tych 
dodatkowych propozycji, które były programów, strategii jest to bardzo obszerny dokument. Wobec 
powyższego ja wybrałem tylko kilkanaście z tych elementów najważniejszych i chciałbym je Państwu 
przekazać dzisiaj. Co nas cieszy, bo z roku na rok notujemy Drodzy Państwo, że przyrost mieszkańców 
gminy Stare Miasto jest cały czas dodatni, czyli nie borykamy się z tym, że od nas ludzie uciekają i to 
świadczy o tym, że te lata przez które pracowaliśmy, aby mieszkańcom żyło się lepiej po prostu owo-
cują, czyli w rok 2022 był rokiem również mieliśmy około 100 osób dodatkowo mieszkańcy, którzy 
byli już zameldowani. Najważniejsze sprawa, czyli tak jak co roku mówię o budżecie, czyli pierwsza  
z tych ważnych informacji czyli wykonanie dochodów. Budżet 2022 80.651.949, 49 zł, czyli można 
powiedzieć, że dochód w przeliczeniu na mieszkańca, bo zawsze porównuję niestety w roku 2022 był 
troszeczkę mniejszy niż w latach poprzednich, aczkolwiek spowodowane to jest wieloma czynnikami 
przykład na przykład 500+, który już nie zrealizowany w gminach. Wykonanie wydatków na kwotę 
87.146.766,00 zł tutaj roczne wydatki przeliczenie na jednego mieszkańca były wyższe niż w roku 
poprzednim, bo wynosiły około 6.981,00 zł na osobę. Biorąc pod uwagę wydatki, które ponosi gmina 
one niestety stosunkowo rosną z uwagi na wiele czynników, które dzieją się na tle naszego kraju. 
Tutaj slajd pokazuje w jaki sposób był wzrost wydatków na przedsięwzięcia inwestycyjne, bo na nich 
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dzisiaj chciałbym się skupić i w tym roku 2022 była to dość wysoka kwota, bo 14.261.390,94 zł, czyli 
mieliśmy tu duży skok wydatków na inwestycje, a spowodowane to jest tym, że były realizowane 
inwestycje na przykład wieloletnie, tutaj Polski Ład i inne projekty. Kolejna sprawa, bo to wszystkich 
interesowało, zadłużenie gminy na dzień 31 grudnia 2020 roku wynosiło 18.167.000,00 zł. co stanowi 
22,53% w stosunku do wykonanych dochodów. Tutaj możemy troszeczkę się cieszyć z tego, że dług 
na maleje, chociaż biorąc pod uwagę warunki jakie powstają na wskutek działań i utrzymania znaczy 
kosztów utrzymania kredytów czy spłaty zobowiązań rosną niestety. Kolejna sprawa troszeczkę  
o Urzędzie Gminy, bo nie chciałbym tutaj mówić szeroko, ale Drodzy Państwo z roku na rok z uwagi 
na to, że nie jesteśmy gminą która można powiedzieć ospale pracuję, coraz więcej mamy inwestycji, 
coraz więcej mamy spraw i w roku 2022 zarejestrowano prawie 20 000 pism, które weszły do urzędu 
w różnych formach, w różnej treści i elektronicznej i jeszcze na zasadzie papierowej. Proszę zobaczyć, 
że co roku ta ilość dokumentów nam rośnie, czyli można powiedzieć, że jesteśmy coraz bardziej ob-
ciążani tym, że czym więcej jednak ludności, tym więcej spraw do załatwienia, ale to jest chyba lo-
giczne. Drodzy Państwo, nadal podtrzymujemy temat rozwoju tego elektronicznego, bo wprowadzali-
śmy przez kilka lat różne formy załóżmy czy profil zaufany czy podatki czy E-PUAP czy Vulcan czy takie 
systemy dotyczące rozliczania tematów szkolno-przedszkolnych. Tutaj cały czas się to rozwija, jest 
tego coraz więcej, ale to myślę, że idzie w dobrym kierunku, bo upraszcza pozyskiwanie informacji na 
przykład przez rodziców. Dodatkowa sprawa to, co zawsze wszystkie interesowało, czyli planowanie 
przestrzenne. Drodzy Państwo, my mamy bardzo dużo ruchów zmian dotyczących zmiany przezna-
czenia terenów zaczynając od inwestycyjnych, czy pod tzw. tereny inwestycyjne przez tzw. fotowol-
taikę i inne. Samych decyzji o warunkach zabudowy wydajemy rocznie tak jak tu akurat jest 2022 rok 
228 i to jeszcze są decyzje, które są nie konsumowane, bo mogą być wydane, a nie skonsumowane  
i proszę zobaczyć, że co roku też nam ta ilość tych decyzji rośnie, czyli jednak zainteresowanie gminą 
potencjalną do zagospodarowania, bo w większości decyzji o warunkach zabudowy wydaje się po to, 
aby ludzie mogli po prostu budować domy. Druga sprawa, to nad czym się troszeczkę dzisiaj chciałem 
pochylić, to są odpady komunalne. Do tej pory udawało nam się tak prowadzić politykę tą gospoda-
rowanie odpadami, aby stawki za tzw. odbiór śmieci czy nieczystości był na tyle dobry, żeby nie był 
uciążliwy dla mieszkańca i w roku poprzednim 2022 była to stawka 16,00 zł za segregowane i 64,00 zł 
za niesegregowane i była też tzw. zwolnienie w wysokości 2,50 zł od osoby miesięcznej jeżeli ktoś nie 
zgłaszał odbioru tzn. kompostował bioodpady. Trzeba też nad tą sprawą się pochylić, bo kolejny slajd 
mówi o tym, że Drodzy Państwo mieliśmy analogicznie odwrotną sytuację w 2021. Później zmieniło 
się 2022, że ilość odpadów niesegregowanych jednak nam wzrasta. Oczywiście ilość odpadów też 
jest, była podyktowana tym, że jakby ten temat covidowy to nie wszystko też znaczy ludzie więcej 
przebywali w domach może też ta produkcja wtedy była wyższa, aczkolwiek muszę powiedzieć, że 
bardzo szczegółowo analizujemy wszystkie wskaźniki, które mamy, otrzymujemy, a dlaczego? A dla-
tego, że to wpływa później na przygotowanie stawki na kolejne lata i niestety Drodzy Państwo, jeżeli 
będziemy nie będziemy dbać o to, żeby je segregować i jednak żeby ta proporcja była wyższa jeżeli 
chodzi o odpady segregowane, które będą oddawane, będzie się to równało z tym, że stawki będą się 
we wzrosnąć. Kolejna sprawa, gmina realizuje wiele projektów i ja tylko powiem o czystym powie-
trzu, bo to jest najbardziej aktualny temat. Zobaczcie Drodzy Państwo, w 2022 roku złożono ponad 60 
wniosków o dofinansowanie. My mamy utworzony punkt obsługi czystego powietrza. Tu mieszkańcy 
przychodzą, są osoby, które są przygotowane do tego, aby udzielały wszelkiej informacji na temat w 
jaki sposób uzyskać środki z czystego powietrza, mówimy tu o termomodernizację, o wymianie sto-
larki okiennej, drzwiowej, źródła zasilania i innych takich. Oczywiście pewne warunki są, które były do 
spełnienia, ale jednak to zainteresowanie osób, naszych mieszkańców cały czas jest. Kolejna sprawa 
troszeczkę o drogach, bo to jest bardzo ważny temat. Ja nie będę czytał tych długości dróg, bo one 
prawdę mówiąc zmieniają się z roku na rok, bo powstają nowe, my przejmujemy też, aczkolwiek nie 
wszystkie. Teraz tak, w 2022 roku było sporo nakładów finansowych i na drogi gruntowe i na drogi, 
rozbudowę dróg, czyli na przykład cały czas realizujemy politykę, że dokładamy się Powiatowi Koniń-
skiemu do tego, aby realizować niektóre drogi, które są na naszym terenie, a właścicielem tych dróg 
jest Powiat Koniński. Wiele też otrzymujemy informacji o tym, od mieszkańców, że no potrzeba re-
montu dróg jest dość duża. Do tej pory Drodzy Państwo, budowaliśmy też cały czas nieprzerwanie 
można powiedzieć i chodniki i ścieżki pieszo-rowerowe. Jest potrzeba tych budów, jest potrzeba żeby 
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je wykonywać, dlaczego? bo nie tylko chodzi o poprawę bezpieczeństwa, bo to jest najważniejsze, ale 
także poprawa wizerunku i w tym przypadku niektóre sprawy udaje nam się prostować, bo nie do 
końca jeszcze są tematy nieruchomości wyjaśnione. Zlecamy wiele dokumentacji projektowo-
kosztorysowych i tzw. przebudów, remontów dróg, dlaczego? bo w momencie, kiedy możemy star-
tować do projektu do wniosku, składać wnioski o uzyskanie dofinansowanie na różnego rodzaju drogi 
czy przebudowy dróg, czy jakieś tam budowy chodników niestety te czasookresy składania wniosku 
są na tyle krótkie, że trzeba to robić na bieżąco i trzeba się uzbierać w to, żeby takie dokumentacje 
były. Druga sprawa, ja wymieniłem kilkanaście chodników, bo Drodzy Państwo, nie zawsze jest tak, że 
my mamy w budżecie chodnik, tzn. zawsze budowa się nazywa załóżmy budowa chodnika wraz  
z dokumentacją. Nie ukrywam, że też mamy, zawsze tworzymy dokumentację, żeby kontynuować 
później pracę i wybudować ten chodnik, to wychodzą różnego rodzaju tematy, które musimy wypro-
stować, bądź naprawić, aczkolwiek proszę zobaczyć, że tych tematów drugi jest dość dużo. Tak samo 
oświetleń, czym więcej Drodzy Państwo, robimy, tym więcej tych oświetleń powstaje, aczkolwiek jest 
to też dość sprawa trudna, bo no bierzemy na siebie utrzymanie, czyli rachunków za prąd, ale tych 
oświetleń nie robimy w miejscach takich, które są nieużytkowane większości tam, gdzie powstają te 
oświetlenia uliczne są to w nowej formie nowoczesnej, czyli lampy ledowe, które w sposób oszczęd-
ny, że tak powiem ten prąd pożerają w cudzysłowie, aczkolwiek mamy też wiadomo, że mamy 
współpracę ze spółką oświetleniową z Kalisza dzięki niej też realizujemy dużo zadań. Dodatkowo jesz-
cze przychodzą tematy tych tzw. lamp solarnych, ale to mówię tu otwarcie, że Drodzy Państwo to są 
tylko tymczasowe rozwiązania. Je stosujemy w momencie, kiedy niestety nie ma innej możliwości  
i technicznej, żeby taką lampę postawić. Kolejna sprawa, był projekt SOWA, który był zakończony  
w 2022 roku. Łączna, bo tu jest taka tabelka wyszczególniona, na których ulicach i gdzie. Ja powiem 
tylko o koszcie łącznym, który my tam niestety, bardzo cieszymy się z tego, że nie płaciliśmy kosztów  
i był to łączny koszt, który zainwestowała spółka około 480 milionów złotych i najważniejsze temat, 
bo na tym Drodzy Państwo, pracowaliśmy od kilku lat. Tu przewijały się różne nazwy, różne tematy 
typu KOSI aglomeracje KPOŚK-i i tak dalej. Dla niektórych mogą to być niezrozumiałe nazwy, ale Dro-
dzy Państwo, są to programy, dzięki którym realizujemy kanalizację sanitarne. Nadal ubolewamy nad 
tym, że ilość osób przyłączanych do kanalizacji, która powstała i jest oddana do użytku, jest niezbyt 
zadowalająca, a zasada jest taka, że Drodzy Państwo, tam mamy budować kanalizację, gdzie one są 
potrzebne, gdzie będą wykorzystywane, aczkolwiek tutaj wynik ekonomiczny przyłączania się do ka-
nalizacji nie jest wcale tak jak mówiono, bo tutaj urosła jakaś taka opowieść o tym, że to są bardzo 
duże koszty, nie są. Drodzy Państwo, mówię to w pełni świadomy i druga sprawa wiadomo, że koszt 
odbioru ścieków jest wyższy niż koszt, że tak powiem oddawania tych ścieków do kanalizacji. Z roku 
na rok nam się to zwiększa i coraz więcej notujemy przyłączeń do kanalizacji czy deszczowej czy sani-
tarnej. Drodzy Państwo, kolejna sprawa to nie są tanie rzeczy tak można kolokwialnie powiedzieć, bo 
stanęliśmy przed faktem w poprzednim roku, że dwie przepompownie w Modle Królewskiej i druga  
w Starym Mieście, które są jakby, tworzą ten trzon tej naszej kanalizacji, a to są bezpośrednie prze-
pompownie, które przesyłają ścieki do oczyszczalni w Modle Królewskiej. Zostały przez nas zmoderni-
zowane, tam około miliona złotych był koszt naprawy, czy przebudowy tych przepompowni, ale dzięki 
temu Drodzy Państwo, biorąc pod uwagę przyrastającą liczbę ludności i osób, które tutaj zamieszkują 
albo przychodzą do pracy powoduje, że jesteśmy w stanie podołać odebrać te ścieki. Druga sprawa, 
jeszcze biorąc pod uwagę inwestycje, bo przecież w firmy, które tu powstają też oczywiście tzw. so-
cjalno-bytowe rzeczy musimy spełnić. Druga sprawa, wodociągi - 2022 rok to był rok też budowy 
wodociągów, a dlaczego? bo to jest analogicznie taka sama sytuacja. Jeżeli są ludzie jest potrzebna 
woda, prąd, drogi itd. To jednak wymusza jedno drugie i Drodzy Państwo, tutaj no nie mogę tego 
ukrywać, bo chcę o tym mówić szczerze. Będziemy ponosić coraz większe koszty budów oczywiście, 
bo tych sieci, a dlaczego? Wiadomo, że no koszty rosną. Kolejna sprawa, ja już nie będę wymieniał 
teraz, bo na ostatnie dwie miejscowości czyli Żdżary i Janowice, zobaczcie Państwo udało się to zro-
bić, chociaż tutaj też był takie słowa niedowierzania, że można było to zrobić. Proszę zobaczyć, że to 
nie są małe kwoty, bo załóżmy jeżeli Żdżary akurat to jest w Żdżary to jest kawałek, który był dodat-
kowy robiony przez tzw. SUW-ie i to jest kwota około 900.000,00 zł. a sama kanalizacja Janowice  
3 miliony ponad. Jest to dość dużo obciążenie dla budżetu, dlatego tutaj proszę jeszcze raz oficjalnie, 
żeby osoby, które mają możliwość przyłączania się do kanalizacji, przyłączały się. No oczywiście też 
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musimy brać pod uwagę, że uczestniczyliśmy w projekcie tzw. KOSI, w którym są do spełnienia wy-
mogi, czyli tzw. RLM-y czyli ilość osób przyłączonych do kanalizacji nie przyłączanie się tych osób mo-
że powodować to, że staniemy przed faktem, że będziemy musieli zwrócić środki, które pobraliśmy 
na budowę tych sieci. Druga sprawa też ważna Drodzy Państwo, budujemy taką znaczy budujemy 
podpisujemy tzw. umowy trójstronne, czyli osoby, które budują wodociągi i kanalizację na swoich 
prywatnych działkach mogą je przekazać oczywiście gminie w kwestii utrzymania i konserwacji, ale 
wybudować muszą po swojej stronie i to może z początku było to może lekko niezrozumiała, ale teraz 
cieszy się to dużą popularnością, a dlaczego? Bo każdy kto buduje taki wodociąg na swoich prywat-
nych gruntach może go przekazać za 1% wartości i wtedy my jako gmina utrzymujemy taki wodociąg, 
konserwujemy. Oczywiście zajmujemy się tą polityką przyłączania oczywiście, ale którą realizuje 
ZUW. Kolejna sprawa, co do tematu gazowniczego, bo to wiele osób mnie o to pytało. Tak 2022 rok 
był trochę rokiem takiego, hamulcowym delikatnie w tych sprawach, a dlaczego? Bo no tutaj można 
powiedzieć PGE nie przyłączało do końca w takim szybkim trybie, jak tutaj były potrzeby, aczkolwiek 
jeszcze nadal trwa temat budowy gazociągu wysokiego ciśnienia, który jest między tutaj gminą Kawę-
czyn, a Starym Miastem, dokładnie Ruminem. Czekamy na to, kiedy będą już dokumenty końcowe  
i będzie to realizowane, a dlaczego? Bo to dla nas zapewni też dostawy gazu w większej ilości, a dzięki 
temu miała powstać na terenach przy Żdżarach stacja redukcyjna, dzięki której moglibyśmy rozpro-
pagowywać gaz, chociaż biorąc pod uwagę teraz różne rozwiązania takie, które dotyczą pomp ciepła 
czy innych form ogrzewania no patrzymy też na to, czy to nadal jest aktualne. Kolejna sprawa, trans-
port publiczny. Drodzy Państwo, z roku na rok te koszty nam rosną. Nie będę mówił dlatego czy pali-
wo drożeje czy w inne formy, ale biorąc pod uwagę, że utrzymujemy łącznie około 81 przystanków 
autobusowych na terenie gminy realizują dwa podmioty, czyli PKS i MZK. Wiadomo, że też uczestni-
czymy w projektach tzw. dopłacania do przewozów autobusowych. W tamtym roku było to około 
315.000,00 zł. W poprzednich latach troszeczkę więcej. To zależy też od ilości kursów itd. ale nie ma 
tutaj co ukrywać. Koszty rosną i dlatego wszelkie prośby jakie mieszkańcy przesyłają do gminy  
o stworzenie nowych kursów itd. bardzo wnikliwie są analizowane i Drodzy Państwo, powiem jeszcze 
raz, że jeżeli będzie sytuacja, w której taki kurs będzie tzw. pustym kursem, czyli osoby nie będą jeź-
dziły, też będziemy się przymierzać do tego aby nie likwidować. Kolejna sprawa, porządek publicz-
nych i bezpieczeństwo. Tu można mówić bardzo wiele. Ja tylko powiem parę tematów, zacznę od 
zdrowia. Co roku dofinansowujemy jakąś kwotą a to szpital, a to policja, to straż a to kogoś innego tu 
ta cała dbałość o te projekty poprawy bezpieczeństwa i utrzymania bezpieczeństwa u nas są można 
powiedzieć na wysokim poziomie. Doposażamy jednostki OSP i pomagamy PSP i policji i straży no, ale 
oczywiście Drodzy Państwo, wiadomo, że czym więcej ludzi, tym więcej wydarzeń. Tutaj niestety taka 
niechlubna sprawa tej naszej drogi 25, czyli drogi krajowej. Też czekamy na opinię, bo dokumenty  
z tego, co wiem były wysłane do RDOŚ-u, czyli o opinię, o decyzję środowiskową, czekamy. Też bę-
dziemy się starali później informować Państwo o tym, w jaki sposób i jak będzie przebiegać ta tzw. GP 
111, czyli przebieg trasy między Starym Miastem a Ostrowem Wielkopolskim. Kolejna sprawa, oświa-
ta wychowanie. Drodzy Państwo, tu jest zrzut kilkunastu informacji, które są bardzo szczegółowo 
rozpisane w projekcie, w raporcie. Ja nie będę ich analizował po kolei. Powiem tylko tak, że oświata   
w gminie Stare Miasto stoi na bardzo dobrym poziomie. Wszyscy się staramy o to, żeby dzieci, które 
kończą nasze szkoły albo uczą się w szkołach miały jak najlepsze warunki do nauki, do rozwoju i tu też 
oczywiście to pociąga ze osobą dość duże wydatki i myślę, że tutaj w tym przypadku należą się i po-
dziękowania i tu Państwu i Sołtysom i Radnym i nauczycielom i dyrektorom, bo wszyscy podjęli ręka-
wice, żeby ograniczyć koszty na utrzymania tych jednostek, a dlaczego? my też prowadzimy takie 
projekty, bo przyłączaliśmy wszystkie te jednostki, placówki oświatowe do kanalizacji. Na wszystkich, 
prawie na wszystkich jest, są instalacja fotowoltaiczna, czyli idziemy w momencie tak, żeby jak naj-
bardziej ograniczyć koszty utrzymania tych budynków. No niestety koszty z dnia na dzień rosną, bo to 
jeszcze chodzi o tematy pracownicze. Tu mogę pochwalić się tym, że wyniki, które uzyskiwały szkoły 
w poszczególnych przedmiotach są bardzo dobre. O już nie będę mówił o projektach, których uczest-
niczą Erasmusy i takie inne ciekawe rzeczy. Tych projektów i sportowych i innych jest wykonywanych 
bardzo wiele. Kolejna sprawa, co do projektu, bo też wiele osób o to pyta. My też to robiliśmy nieraz 
do celów statystycznych, ale z drugiej strony dość duże zainteresowanie jest tym dlatego w projekcie 
jest rozpisane bardzo szczegółowo w jakich projektach uczestniczyliśmy, z różnych form wsparcia i a 
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zakresy są bardzo szczegółowe znaczy bardzo szerokie, od inwestycji, przewozów, rolnictwa, że zajęć 
szkolnych dla dzieci, dla dorosłych i Drodzy Państwo, tego jest bardzo dużo, ale proszę zobaczyć 34 
projekty przez rok, który może ktoś powie, że to jest mało albo dużo. Tylko każdy projekt trzeba zrea-
lizować rozliczyć i to są te pochodne później, które trzeba uzyskać, że tak powiem wprowadzania tych 
projektów. Kolejna sprawa, organizacje pozarządowe. Z roku na rok Drodzy Państwo wydajemy coraz 
więcej pieniędzy na wsparcie tzw. stowarzyszeń czyli klubów i sportowych i poprawy bezpieczeństwa. 
Tu jest taka gama zadań, bo te zadania są rozbite na takie cztery strefy, czyli profilaktyka i pomoc 
społeczna, zakres kultury ochrony dóbr, upowszechnianie kultury no i oczywiście sferze bezpieczeń-
stwa publicznego. Są to bardzo ciekawe projekty. Oczywiście my też biorąc pod uwagę, że środki któ-
re są przeznaczone dokumentacją coraz wyższe, ale też oczywiście staramy się też bardzo realnie 
podchodzić do spraw. Kolejna sprawa, pomoc społeczna. Można powiedzieć że niekończąca się opo-
wieść, dlaczego? Dlatego, że no niestety czasy wymusiły, że wiele rzeczy się wydarzyło i dobrych 
i złych i w tym przypadku wzrost tu o dbałość tutaj naszych mieszkańców i nie tylko. No niestety zma-
gamy się z wieloma sprawami takimi dosłownie społecznymi, które powodują, że coraz większe zaan-
gażowanie naszego GOPS-u i innych instytucji jest to, aby starać się pomóc ludziom, którzy tej pomo-
cy potrzebują. Teraz kolejna sprawa, czy pomoc dla materiału dla uczniów czy tzw. program Posiłek+. 
Drodzy Państwo, można o tym mówić bardzo wiele, ale to zapraszam do lektury raportu. Będzie tam 
bardzo dużo informacji. Kolejna sprawa, promocja gminy. Wiecie Państwo o tym, że staramy się po-
kazywać gminę czy przekazywać informacje o gminie na zewnątrz jako tzw. inwestycyjną, czyli gminę, 
w której wiele się dzieje. Pracujemy cały czas nad tym, aby przy pomocy kilku ważnych takich tren-
dów przekazać to, że mamy dobre tereny, nawet bardzo dobre. Jesteśmy jednymi z najlepiej przygo-
towanych w Polsce, mogę to powiedzieć świadomie, z gmin dotyczących terenów, które posiadamy. 
Oczywiście współpracujemy z wieloma tymi instytucjami, bo tutaj są i rządowe i pozarządowe, acz-
kolwiek na dzień dzisiejszy mogę powiedzieć, że wiele rzeczy jeszcze jest w zawieszeniu, które po-
wstają, bo tutaj wiele pytań też padało o temat Żdżar, o temat węzła Barczygłów czy temat Janowic. 
Sami Państwo widzicie po sprawach planów przestrzennych, jak wiele zmieniamy. Tutaj można mó-
wić bardzo wiele, ale dodatkowo do tych spraw takich inwestycyjnych, gminnych czy tutaj tzw. pro-
mocji gospodarczej. Dodatkowo też przywiązujemy uwagę do tego, żeby informacje, które pojawiają 
się z gminy, czyli takie społecznej i kulturalne też były na naszym Facebooku czy na naszym Instagra-
mie, czy stronie którą też zmodernizowaliśmy. Jest wiele takich zadań, dodatkowo do tego jeszcze są 
tzw. serwisy, które są typowo branżowe. Kolejna sprawa troszeczkę o Radzie Gminy teraz. Drodzy 
Państwo, w roku 2022 odbyło się 15 sesji w tym 4 nadzwyczajne i podjęto łącznie 104 uchwały.  
No trzeba przyznać, że no trochę tego było, czyli ta praca, którą wykonuje tutaj wspólnie Urząd, Wójt,  
Rada Gminy, Sołtysi i mieszkańcy no owocuje tym, że jesteśmy gminą postrzeganą jako gminą, która 
dobrze się rozwija. Jeżeli jakieś byłyby pytania, to bardzo proszę, a ja już tu z góry podziękuję Pań-
stwu za to, że ten rok 2022 był rokiem ciężkim, ale myślę, że daliśmy radę dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Wójtowi. Szanowni Państwo, otwieram debatę nad 
raportem. Zgodnie z art. 28 aa ustawy o samorządzie gminnym mieszkańcy gminy mają prawo wziąć 
udział w debacie po uprzednim zgłoszeniu się i spełnieniu wymogu przekazania, przedstawienia listy  
z oparciem. Lista ta w przypadku gmin do 20 000 mieszkańców musi zawierać poparcie 20 mieszkań-
ców, 20 osób. Takiego zgłoszenia nie mieliśmy, to też nasza debata będzie odbywać się bez udziału 
mieszkańców. 

Raport o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2022 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

a) debata     

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Udzielam głosu Panu radnemu 
Lewandowskiemu. 

Pan Waldemar Lewandowski – Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie, Szanowna Rado, Szanowni 
Państwo. Debata o stanie Gminy na pierwszy rzut oka wydaje się, że mamy podsumować to, co zrobił 
Pan Wójt, Rada i jaki stan gminy. Ja myślę, że jest okazja również, żeby powiedzieć jakie obowiązki 
mają obywatele i co wynika z ich zachowań i chciałem tutaj powiedzieć o dwóch sprawach. Pierwsza 
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sprawa, która zawsze budzi emocje to jest cena śmieci. Pan Wójt powiedział na ten temat już sporo, 
ale chciałem powiedzieć jedno. My jako Rada i Wójt praktycznie nie mamy żadnego wpływu na to, 
jaka jest cena śmieci, ponieważ tak naprawdę na tą cenę składa się koszt związany z usługą ich wywo-
zu i utylizacja w zakładzie utylizacyjnym w Koninie, czyli z tych dwóch składników. My tak naprawdę 
nie mamy na to wpływu, bo odbiór jest, że tak powiem cena odbioru jest ustalona w wyniku przetar-
gu, natomiast na cenę utylizacji też nie mamy wpływu, ale na co my wszyscy jako mieszkańcy mamy 
wpływ, to na segregację, bo w tej tabelce, która tu jest w raporcie szkoda, że nie ma danych ile kosz-
tuje koszt oddania śmieci w postaci papieru, plastików, biomasy i niesegregowanych. Jeżeli byśmy tak 
popatrzyli, to najgorszy, największy koszt to jest kwestia związana z utylizacją śmieci niesegregowa-
nych i trzeba żebyśmy wszyscy mówili, żeby to wybrzmiało, że cena jaką będziemy wszyscy jako 
mieszkańcy płacili od tego za śmieci, zależy od tego na ile w jakim stopniu będziemy prowadzić se-
gregację we własnych gospodarstwach domowych, bo 50% wszystkich śmieci jakie oddajemy, to są 
śmieci niesegregowane i dobrze, żeby wszyscy mieszkańcy sobie zdali sprawę, że to mieszkańcy, czyli 
my wszyscy mamy przede wszystkim wpływ na to, ile płacimy, ile w przyszłości będziemy za te śmie-
cić płacić. To jest taka ta pierwsza uwaga. Dobrze, żeby wybrzmiała i druga kwestia, do której się 
chciałem odnieść, to kwestia inwestycji strukturalnych, które zostały przeprowadzone w gminie du-
żym kosztem i dużym wysiłkiem. Sporo miejscowości na terenie gminy zostało skanalizowanych, był 
duży wysiłek dla całego budżetu ,ale również pozyskane zostały środki zewnętrzne i teraz tak na-
prawdę jesteśmy w takiej sytuacji, że grożą nam kary z tytułu tego, że mieszkańcy nie podłączają się 
do istniejącej sieci kanalizacyjnej, żeby tutaj zobrazować otrzymałem, poprosiłem tutaj Panią kierow-
nik, dostałem taką tabelkę. Myślę, że to też powinno wybrzmieć, bo tam na przykład tak od spodu 
Żdżary, ul. Poziomkowa inwestycja oddana prawie 2 lata temu, bo w lipcu 2021 roku. Ilość możliwych 
nieruchomości do podłączeń 55, ilość nieruchomości podłączonych jedna. W Janowicach na 132-9.  
W Rumunie na 138-44, w Żdżarach w pozostałej części jest 55%, to jest niezłe odsetek. W Barczygło-
wie - 48, w Modle Królewskiej - 37 i tak można wymieniać. Lisiec Mały - 21, Lisiec Wielki - 34, Karsy - 
35, Krągola - 26 i myślę, że też powinniśmy powiedzieć, przekazać mieszkańcom tych miejscowości 
jasny sygnał. Jeżeli są, w infrastrukturę w tych miejscowościach zostały zainwestowane tak duże pie-
niądze i mieszkańcy się nie podłączają, to pytanie czy w następnych latach również powinniśmy  
w tych miejscowościach przeznaczać tak znaczące środki na infrastrukturę. Oczywiście tak nie będzie, 
ale takie pytanie powinno paść, bo pomysły są różne pomysły na przykład gdzieś w jakiejś miejscowo-
ści, nie chcę być posądzony, że jestem do jakiejś uprzedzony pada pomysł zbudujmy tam na przykład 
boisko. Mieszkańcy mówią tak boisko zbudujemy mimo, że tam jest powiedzmy może z 15 osób w 
takim wieku, w którym by się kwalifikował, ale pytanie jest jedno. Skoro nie chcecie korzystać z kana-
lizacji, czy mamy budować boiska? czy mamy budować siłownię zewnętrzne, oświetlenie itd.? bo są 
takie miejscowości, w których wybudowano infrastrukturę i z tej infrastruktury mieszkańcy korzysta-
ją. Trzeba by było się zastanowić jak daleko i gdzieś w tych w tej inwestycje. Oczywiście to jest pyta-
nie trochę prowokacyjne, bo Rada jest rozsądna i takich decyzji nie podejmie, natomiast tak to po-
winno wybrzmieć, ale przy okazji też trzeba powiedzieć Pan wójt, ja wiem Panu Wójtowi nie wypada, 
ale ja powiem wprost. Analizowaliśmy na komisjach to, ile ścieków trafia do oczyszczalni, ile wody 
jest pobrane. Jeżeli odliczymy, że tak powiem tą ilość którą używa się do podlewania chyba 50 albo 
55 tysięcy metrów sześciennych ścieków delikatnie mówiąc trafia na pola, do rowów, bo gdzieś się 
muszą podziać. Jeżeli nie trafiły do systemu kanalizacji, nie zostały dostarczone w beczkowozach do 
oczyszczalni, no to nie wyparowała ta woda, ona została po prostu wylana i trzeba jasno sobie po-
wiedzieć. To nie koszty tych przyłączeń najczęściej, tylko po prostu to, że nieczystości, ścieki trafiają 
tam, gdzie nie powinny. Ja tutaj mimo wszystko będę cały czas apelował do Pana Wójta, że wykorzy-
stał w całym zakresie ze swoich możliwości, jakie posiada prawnych, żeby liczba przyłączeń wzrastała, 
żebyśmy na koniec nie musieli płacić kar umownych. Też trzeba sobie jasno powiedzieć, że to że wy-
lewane są ścieki, że spalane są śmieci w piecach, to powoduje, że w którymś momencie ta nasza gmi-
na przestanie się tak rozwijać, bo nikt koło sąsiada, który smrodzi nie będzie chciał się budować. War-
tość takich nieruchomości też spada. Jeden smrodzi, cała okolica cierpi, bo to tak wygląda i tu nie ma 
co się oszukiwać, bo w każdej miejscowości na każdej ulicy tak jest, w większym albo mniejszym za-
kresie, natomiast też powinno to wybrzmieć, że od tego w jakim stanie jest nasza gmina, to nie jest 
tylko praca Wójta, urzędników i radnych, to wszyscy mieszkańcy też do tego się muszą przyczynić. 
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Powiem więcej, my tutaj jako radni też powinniśmy świecić przykładem i myślę, że jeżeli są jeszcze 
takie osoby, które nie korzystają z tych dobrodziejstw związanych z nową infrastrukturą, to czas naj-
wyższy, żeby zaczęły korzystać, bo jeżeli my sami nie będziemy z tego korzystać, to trudno żeby i pod-
łączać się, żeby zachęcać mieszkańców, a wręcz zmuszać. Jeżeli chodzi o kwestie związane z finansami 
gminy, to będziemy na ten temat dyskutować w dalszej części związanej z wykonaniem budżetu, tak-
że myślę, że to na tyle mojej wypowiedzi. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu radnemu. Nie mamy dalszych zgłoszeń. 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania 

Przewodnicząca Rady Gminy – Zgodnie z art. 28aa ustęp 1 i 2 ustawy z 8 marca 1990 roku o sa-
morządzie gminnym (Dz. U z 2023 roku poz. 40 i 572) Wójt Gminy ma obowiązek do 31 maja przedło-
żyć Radzie Raport o stanie Gminy. W trybie ustawowym ten raport został Radzie przedłożony. Jak 
również nad raportem odbywa się debata z udziałem mieszkańców. Do debaty w dniu dzisiejszym nie 
zgłosili się mieszkańcy naszej gminy. Biorąc pod uwagę przebieg debaty oraz informacje uzyskane  
w jej toku i informacje uzyskane z raportu o stanie Gminy postanawia się udzielić wotum zaufania 
Wójtowi Gminy Stare Miasto. 

Uchwała Nr LXX/456/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie udziele-
nia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4a oraz art. 28aa 
ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U z 2023 roku poz. 40 i 572) 
uchwala się, co następuje. §1. Po rozpatrzeniu i zakończeniu debaty nad raportem o stanie Gminy 
postanawia się udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Stare Miasto. §2. Uchwała wchodzi w życie  
z dniem podjęcia.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymujących się” 0 głosów. Wotum zaufania Wójtowi Gminy 
zostało udzielone jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXX/456/2023 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2022 r. i głosowanie nad 
                                                      absolutorium     
 
a) informacja Skarbnika Gminy o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 r., 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę Skarbnika Gminy - Panią Jolantę Sobczak o przed-
stawienie informacji. 

Pani Jolanta Sobczak –  Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Dane sprawy wykonania budżetu gmi-
ny za 2020 rok były w części omawiane już przez Pana Wójta w raporcie o stanie Gminy, jednak przy-
toczę kilka jeszcze danych dotyczących wykonania tego budżetu. Dochody gminy zostały wykonane  
w kwocie 80.651.949,49 zł co stanowi 92,79% w stosunku do planowanych dochodów. Wydatki gmi-
ny zostały wykonane w kwocie 87.146.766, 51 zł co stanowi 89,01% w stosunku do planowanych 
dochodów. Niedobór w kwocie 6.494.817,02 zł został pokryty z wolnych środków, o których mowa  
w art. 217 ust. 2 pkt. 6 i 8 ustawy o finansach publicznych. Gmina w 2022 roku spłaciła część swoich 
zobowiązań w kwocie 1.500.000,00 zł i zadłużenie gminy na koniec roku wynosiło 18.167.000,00 zł  
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i stanowi to 22,53% w stosunku do wykonanych dochodów. W 2022 roku gmina zrezygnowała  
z wcześniej planowanej emisji obligacji. Zadania inwestycyjne, które zostały wykonane i zrealizowane 
w 2022 roku, to kwota ponad 14.261.390,00 zł co stanowi 16,37% ogółu wydatków w tym m.in. było 
to na infrastrukturę wodociągową i kanalizacyjną przeznaczono prawie 9.000.000,00 zł, infrastrukturę 
drogową prawie 2.600.000,00 zł, bezpieczeństwo publiczne około 400.000,00 zł, poprawę infrastruk-
tury oświatowej 300.000,00 zł i budowę oświetlenia, w tym fotowoltaika na budynkach użyteczności 
publicznej w łącznej kwocie ponad 2.160.000,00 zł. Zadania te mogła gmina realizować korzystając  
z dofinansowania rządowego funduszu Polski Ład, jak i rosnących dochodów własnych oraz dotacji 
Województwa Wielkopolskiego i m.in. wybudowano stację uzdatniania wody wraz z przyłączeniem 
do istniejących sieci wodociągowych oraz budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Żdżary oraz 
rozpoczęto przebudowę ulic Szkolnej i Morwowej w miejscowości Stare Miasto. Wieloletnia Prognoza 
Finansowa również zakłada przebudowę ulic Jesionowej, Kasztanowej wraz z budową kolektora desz-
czowego w miejscowości Stare Miasto, rozbudowę oczyszczalni w miejscowości Modła Królewska, 
przebudowę ulicy Grabowej w Żychlinie, budowę sieci kanalizacyjnej miejscowości Posoka oraz bu-
dowę stacji uzdatniania wody w miejscowości Stare Miasto. Zagrożeniem dla budżetu gminy są ro-
snące wciąż wydatki bieżące, które m.in. ma wpływ rosnący WIBOR, co powoduje wzrost oprocento-
wania od zobowiązań i tak 2 lata temu zobowiązania, oprocentowanie od zobowiązań wynosiło około 
2%, tak teraz jest to 8,75% i to wszystko przedkłada się również na wzrost usług, materiałów, paliwa, 
natomiast dochody nie rosną tak szybko jak wydatki. Należy zwrócić uwagę fakt, że na wniosek Wój-
ta, Rada Gminy obniżyła podatki ogłoszone przez Ministra Finansów, niemniej skutek obniżenia gór-
nych stawek podatkowych za rok 2022 to prawie 3.000.000,00 zł. Szczegółowe sprawozdanie doty-
czące wykonania budżetu jest również publikowane na stronie gminy, stronie BIP, także można się 
dodatkowo jeśli ktoś jest zainteresowany z tym sprawozdaniem zapoznać. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik.  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 r., 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę o przedstawienie Panią Skarbnik powyższej opinii. 

Pani Jolanta Sobczak odczytała Uchwałę Nr SO-7/0954/136/2023 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 20 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii  
o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Miasto sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare 
Miasto za 2022 rok. Opinia jest pozytywna z uwagą wyrażoną w pkt I.7. 

 
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik.  

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Proszę Wiceprzewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 
2022 rok. 

Pan Waldemar Lewandowski – Uchwała nr 1/2023 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto  
z 16 maja 2023 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stare Miasto za 
rok 2022. Działając na podstawie art. 18 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie gmin-
nym art. 270 ust. 2 i 3 ustawy z 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy uchwala, co następuje: §1. Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu 
gminy Stare Miasto za rok 2022 i wnosi do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi Gminy Stare Miasto 
absolutorium za rok 2022. §2. Opinie Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy Stare Miasto za 
rok 2022 stanowi załącznik do niniejszej uchwały. §3. Niezwłocznie przekazanie dzisiejszej niniejszej 
uchwały radzie gminy Stare Miasto Powierza się przewodniczącemu §4. Uchwała wchodzi w życie  
z dniem podjęcia. Podpisał Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady gminy Stare Miasto 
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Waldemar Lewandowski i uzasadnienie do tej uchwały. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Stare Miasto 
na posiedzeniach w dniach 15 i 16 maja działając na podstawie art. 270 ust. 2 ustawy o finansach 
publicznych wraz z późniejszymi zmianami rozpatrzyła sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 
gminy Stare Miasto za rok 2022 oraz sprawozdanie finansowe gminy Stare Miasto. Komisja Rewizyjna 
po rozpatrzeniu tych dokumentów oraz przeprowadzonej kontroli, a także zapoznaniu się z wyjaśnie-
niem Skarbnika Gminy Stare Miasto, kierowników wybranych referatów i dyrektorów i kierowników 
wybranych jednostek organizacyjnych gminy pozytywnie oceniła wykonanie budżetu za rok 2022.  
W związku z powyższym Komisja Rewizyjna na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 90 
roku o samorządzie gminnym wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Stare Miasto o udzielenie Wój-
towi Gminy absolutorium za rok 2022. Szczegółowe uzasadnienie Komisja zawarła w opinii stanowią-
cej załącznik do niniejszej uchwały. Załącznik ten jest publikowany również na stronie gminy. Komisja 
Rewizyjna Gminy przyjęła wniosek w głosowaniu jawnym w obecności 4 członków komisji w następu-
jącym stosunku głosów „za” wniosek głosowało 4 osoby, „przeciwko” głosów nie było, „wstrzymują-
cych się” też nie było. Jeżeli chodzi o załącznik do niniejszej uchwały, jest to bardzo rozbudowany 
dokument i praktycznie do każdego punktu tego dokumentu odniosła się Regionalna Izba Obrachun-
kowa w Poznaniu, ponieważ Uchwała Gminnej Komisji Rewizyjnej podlega opiniowaniu przez RIO, 
opinia RIO odnośnie tej uchwały będzie odczytana w następnym punkcie. Dziękuję bardzo. 

Opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2022 r. stanowi załącznik 
nr 7 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu radnemu i proszę o przedstawienie opinii Regio-
nalnej Izba obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Rady 
Gminy Stare Miasto za 2022 rok.  

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 r.  

Przewodnicząca Rady Gminy – O jej przedstawienie proszę Wiceprzewodniczącego Komisji Rewi-
zyjnej - Pana radnego Lewandowskiego. 

Pan Waldemar Lewandowski – Odczytał Uchwałę Nr SO-7/0955/152/2023 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 maja 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Wiceprzewodniczącemu Komisji Rewizyjnej.  

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 r.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Otwieram dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 
gminy Stare Miasto za 2022 rok, proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, jest Komisja Pan 
Przewodniczący Komisji Budżetu. Pan Wejman prosi o głos, udzielam Panu głosu. 

Pan Lesław Wejman –  Szanowni Państwo, wielokrotnie dzisiaj padły cyfry odnośnie planu wyko-
nania budżetu, wykonania deficytu. Nie będę wracał do tych cyfr. Komisja dokonała analizy wykona-
nia budżetu i wnioski, które wyciągnęła są następujące: po pierwsze, pierwszy wniosek to jest pomi-
mo deficytu zadłużenie gminy spadło i ono stanowi 22%. Jest to wskaźnik, który jest jeden z mniej-
szych wskaźników, jeżeli chodzi o gminy wiejskie. Druga sprawa nie zaciągnięto nowych zobowiązań 
w postaci kredytu i emisji obligacji, choć takowe były planowane. Dług w wysokości 18.000.000,00 zł 
jest w stosunku do dochodów jakie ma gmina Stare Miasto relatywnie niski. Nastąpił wzrost majątku, 
który na koniec roku 2022 wyniósł 147.000.000,00 zł, a więc jesteśmy jedną z bogatszych gmin, jeżeli 
chodzi też wskaźnik w stosunku do innych gmin. Generalnie działania podjęte przez kierownictwo 
Gminy, przez Pana Wójta są pewne rzeczy perspektywiczne związane z przygotowaniem terenów 
inwestycyjnych. Wiele planów, które zostały uchwalone, wiele opinii środowiskowych, a także wiele 
negocjacji, które były w zakresie transportu, drogownictwa, gazownictwa, zaopatrzenia w wodę  
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i odprowadzenie ścieków będzie procentować w latach następnych, także przyczyni się do zwiększe-
nia dochodów budżetowych. Mając na uwadze powyższe Komisja pozytywnie opiniuje wykonanie 
budżetu za rok 2022. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję panu Przewodniczącemu. Nie mamy dalszych zgłoszeń 
do dyskusji, dyskusje zamykam.  

f) głosowanie nad uchwałami: 

Przewodnicząca Rady Gminy – Podjęcie uchwał w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finanso-
wego gminy Stare Miasto oraz sprawozdania z wykonania budżetu Stare Miasto gminy Stare Miasto 
za 2022 rok o przedstawienie uzasadnienia proszę Panią Skarbnik w sprawie zatwierdzenia sprawoz-
dania finansowego gminy Stare Miasto oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Stare Miasto 
za 2022 rok. 

Pani Jolanta Sobczak – Wójt Gminy Stare Miasto w ustawowym terminie przedłożył Radzie Gmi-
ny Stare Miasto oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu sprawozdanie roczne z wykonania 
budżetu gminy Stare Miasto za rok 2022 zawierające zestawienie dochodów i wydatków w szczegó-
łowości nie mniejszej niż w uchwale budżetowej, informację o stanie mienia jednostki oraz sprawoz-
danie finansowe. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Stare Miasto rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, 
sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu oraz 
informacją o stanie mienia i wydała pozytywną opinię o wykonaniu budżetu gminy Stare Miasto za 
2022 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Stare Miasto oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 rok. 
 

Uchwała nr LXX/457/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie zatwier-
dzenia sprawozdania finansowego Gminy Stare Miasto oraz sprawozdania z wykonania budżetu gmi-
ny Stare Miasto za rok 2022. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40 i 572) oraz art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 roku, poz. 1634 ze zm.) Rada Gminy Stare Miasto 
uchwała, co następuje: §1. Zatwierdza się sprawozdanie finansowe Gminy Stare Miasto za 2022 rok, 
na które składa się: 1) bilans z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2022 rok, stanowiący zał. nr 
1 do uchwały, 2) łączny bilans jednostek budżetowych gminy Stare Miasto za 2022 rok, stanowiący 
zał. nr 2 do uchwały, 3) łączny rachunek zysków i strat jednostek budżetowych gminy Stare Miasto za 
2022 rok, stanowiący zał. nr 3 do uchwały, 4) łączne zestawienie zmian funduszu jednostek budżeto-
wych gminy Stare Miasto za 2022 rok, stanowiący zał. nr 4 do uchwały. 5) łączna informacja dodat-
kowa obejmująca dane samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budże-
towych, stanowiąca zał. nr 5 do uchwały.§2. Zatwierdza się sprawozdanie z wykonania budżetu gmi-
ny Stare Miasto za 2022 rok, stanowiące załącznik nr 6 do uchwały. §3.Uchwała wchodzi w życie  
z dniem podjęcia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0 głosów. Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 
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Uchwała otrzymała nr LXX/457/2023 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

2) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Gminy Stare Miasto za rok 2022. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – i projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Mia-
sto absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Stare Miasto za 2022 rok. O uzasadnienie proszę 
Skarbnika Gminy - Panią Jolantę Sobczak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Wypełniając art. 271 ustawy o finansach publicznych, Rada Gminy Stare 

Miasto po zapoznaniu się ze: sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok; sprawozdaniem  
finansowym; opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; informacją o stanie mienia Gminy 
Stare Miasto; pozytywnym stanowiskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto wnioskuje  
o udzielenie Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. 

 
Uchwała nr LXX/458/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie udziele-
nia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy Stare Miasto za rok 
2022. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 i art. 28a ust. 1 i 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorzą-
dzie gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40 i 572) oraz art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.  
o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 roku, poz. 1634 ze zm.) po zapoznaniu się ze: 1) sprawozda-
niem z wykonania budżetu za 2022 rok; 2) sprawozdaniem finansowym; 3) opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu; 4) informacją o stanie mienia Gminy Stare Miasto; 5) stanowiskiem Ko-
misji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto uchwala się, co następuje: §1. Udziela się Wójtowi Gminy 
Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za rok 2022. §2. Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Dziękuję.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXX/458/2023 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. Gratuluję Panu Wójtowi 
uzyskania absolutorium. Życzę dalszych sukcesów w realizacji zadań gminy, które to będą sprzyjały 
rozwojowi, dalszemu rozwojowi  gminy i życzę również owocnej współpracy. 

 
Pan Dariusz Puchała – Jeśli można. Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za udzielenie absoluto-

rium i wotum zaufania, ale tutaj podziękowania należą się wszystkim nam i Radzie Gminy i wszystkim 
jednostkom, Sołtysom, pracownikom i Urzędowi oraz wszystkim, którzy dokonują takich działań. 
Dziękuję bardzo. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Szanowni Państwo, 20 minut przerwy. 
 

Przerwa: 11:32 – 11:53. 
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Punkt 8 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

• w sprawie przyjęcia programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stare Miasto na rok 2023, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Panią kierownik Magdalenę 
Kusiak. 

 
Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, Rada Gminy Stare Miasto w dniu 30 marca bieżą-

cego roku, czyli w ustawowym terminie przyjęła uchwałę w sprawie programu opieki nad bezdom-
nymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Stare Miasto na rok 
2023, jednak Wojewoda Wielkopolski rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 4 maja tego roku unie-
ważnił przedmiotową uchwałę uznając, że §6 dotyczący podziału środków przeznaczonych na realiza-
cję zadania opieki nad zwierzętami bezdomnymi winien być uszczegółowiony o zadania dotyczące: 
aktywnego poszukiwania osób chętnych do adoptowania zwierząt bezdomnych, prowadzenia stałej  
i aktualnej informacji o zwierzętach czekających na adopcje na stronach internetowych Gminy Stare 
Miasto oraz zapewnienie schronienia zwierzętom gospodarskim. W przedłożonym projekcie progra-
mu powyższe zadania wraz z przeznaczonymi kwotami zostały uwzględnione i ponownie zaopiniowa-
ne bez żadnych uwag przez: Powiatowego Lekarza Weterynarii w Koninie, Towarzystwo Opieki nad 
bezdomnymi Zwierzętami oddział w Koninie oraz Koło Łowieckie mające swoje obwody na terenie 
Gminy Stare Miasto. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę  
o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała nr LXX/459/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Stare Miasto na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXX/459/2023 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdy-
scyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Ja mam pytanie, czy już druk A mamy? Proszę o zamieszczenie go 

na e-sesji. Mamy już zamieszczony druk A uchwały. Przyczynę tej zmiany, proszę o wyjaśnienie radcę 
prawnego - Pana Marcina Janiaka. 

 
Pan Marcin Janiak – Szanowni Państwo z racji na to, że jak gdyby zmieniona została ustawa  

o przeciwdziałaniu przemocy domowej w momencie, kiedy Państwo dostaliście jak gdyby projekt 
uchwały, nie było jeszcze jednego Dziennika Ustaw, który aktualnie dokładnie dzisiaj wszedł w życie. 
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Z tego też względu kosmetyka polega tylko i wyłącznie na tym, że dodaliśmy dzisiaj do głosowanej 
uchwały Dziennik Urzędowy ówcześnie na, w momencie sprawdzania, weryfikacji pod kątem formal-
noprawnym, to był Dziennik Urzędowy z 2021 roku, poz. 1249, a dzisiaj jeszcze dodaliśmy 2023 rok, 
poz. 535. To jest zmiana, która obowiązuje od dnia dzisiejszego. W żadnym aspekcie jak gdyby treść 
się nie zmieniła tylko i wyłącznie dodanie tego Dziennika Urzędowego z racji na zmianę. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. O uzasadnienie do uchwały proszę kierownika 
GOPS-u Panią Marię Szumigalską. 

 
Pani Maria Szumigalska – Jak Pan radca powiedział, dziś w życie weszła w życie ustawa o prze-

ciwdziałaniu przemocy domowej wnosząca wiele zmian, m.in.: zespół będzie się nazywał teraz zespół 
interdyscyplinarny do spraw przemocy domowej, a grupy robocze zmieniają się w grupie diagno-
styczno-pomocowe. Zaostrzając, ustawodawca zaostrzył także przepisy wobec sprawcy przemocy, 
czyli podkreślił jego czynny udział w posiedzeniach zespołu diagnostyczno-pomocowego celem zmia-
ny swojej postawy wobec osób zamieszkałych w jednym domu. W przypadku niezastosowania się do 
planu pomocy sprawca przemocy będzie odpowiadał z przepisów prawa, tj. z kodeksu wykroczeń. 
Ustawodawca nałożył na Wójta Gminy obowiązek powołania zespołu interdyscyplinarnego do spraw 
przemocy w terminie do dnia 22 września. Pierwsze posiedzenie zespołu interdyscyplinarnego do 
spraw działania przemocy domowej musi się odbyć przed 22 września. Przed powołaniem członków 
do zespołu interdyscyplinarnego do spraw przemocy domowej Pan Wójt zawrze porozumienia  
z podmiotami kierującymi swych pracowników do zespołu interdyscyplinarnego, które będą określały 
w szczególności sposób i formę wymiany informacji, a także sprawy dotyczące uczestnictwa członków 
grup diagnostyczno-pomocowych w posiedzeniach i pracach tych grup. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik. Otwieram dyskusję, proszę  

o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusje zamykam. 
 
Uchwała Nr LXX/460/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie trybu  
i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziała-
nia Przemocy Domowej. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXX/460/2023 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie emisji obligacji komunalnych, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  - O przedstawienie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy – Panią 
Jolantę Sobczak. 

Pani Jolanta Sobczak  - Niniejsza uchwała Rady Gminy Stare Miasto stanowi formalny początek  
i podstawę prawną procedury uruchamiania emisji obligacji komunalnych w trybie emisji niepublicz-
nej. Emisja obligacji ma na celu sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy w roku 2023 
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związanego z wydatkami na inwestycje gminne. Spłata, emisja, wysokości emisji wynosi 3.750.000,00 
zł i będzie emitowana w trzech transzach. Spłata przypada na lata 2033-2035 w równych częściach 
1.250.000,00 zł rocznie. Dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy  - Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 

Uchwała nr LXX/461/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie emisji 
obligacji komunalnych.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXX/461/2023 i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Druk 599 A. O podanie uzasadnienia proszę Skarbnika Gminy - 
Panią Jolantę Sobczak.  

 
Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023  

zakłada zwiększenie dochodów o kwotę 248.635,65 zł do łącznej kwoty 82.167.474,74 zł, natomiast 
wydatki zwiększa się również o 248.634,65 zł do łącznej kwoty 85.794. 467,31 zł. Szczegółowo oma-
wiane były informacje związane ze zmianami w budżecie na posiedzeniu Komisji, dlatego na ten mo-
ment bym zakończyła te wyjaśnienia, a gdy są jeszcze pytania chętnie odpowiem, dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń. Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu bądź osobę przez niego wyzna-
czoną o przedstawienie opinii w temacie zmian budżetowych. 

 
Pan Lesław Wejman – Zmiany w projekcie budżetu zostały omówione na posiedzeniu Komisji 

Budżetu, a także na wspólne posiedzeniu wszystkich Komisji. Wyjaśniono sprawę zakupu pompy  
o wysokiej wydajności dla OSP Lisiec. W tym zakresie wysłaliśmy opinię Pana Prezesa OSP w Liścu, 
przyjęto także na przyszłość strategię i sposób postępowania przy dofinansowaniu dla sprzętu ochot-
niczej straży pożarnej. Mając na uwadze powyższe, Komisja pozytywnie opiniuje zmiany w projekcie 
można to dziękuję. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu, zgłoszeń do dyskusji nie ma-

my. Dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXX/462/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  
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     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę podjęto jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXX/462/2023 i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stare Miasto na lata 2023-2035. 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie do uchwały proszę Skarbnika Gminy - Panią Jolan-
tę Sobczak. 

 
Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały zakłada zmianę w załączniku nr 1 polegającym na tym, że 

dokonano zwiększenia dochodów i wydatków, które wynikały ze zmiany uchwały budżetowej, nato-
miast w załączniku nr 2 dotyczące wykazu przedsięwzięć dokonano zmiany w latach 2023-2025 na 
zadaniu: Odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Stare Miasto po-
przez dodanie wydatków w roku 2024 i 2025. Zmiana wynika z konieczności ogłoszenia przetargu na 
realizację wyżej wymienionego przedsięwzięcia w roku 2024 i końcową zapłatę w roku 2025. Dzięku-
ję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała Nr LXX/463/2023 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 22 czerwca 2023 roku zmieniająca uchwa-
łę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2023-2035. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mirosław, Kwie-
ciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turaj-
ska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LXX/463/2023 i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 9 porządku obrad – Informacja o harmonogramie prac remontowych w placówkach oświa-
towych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzie-
ci i młodzieży. O jej przedstawienie proszę Kierownika Referatu Oświaty - Panią Jolantę Fabisiak. 
Przepraszam pierwsza jest informacja o harmonogramie pracy remontowych w placówkach oświa-
towych. 
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Pani Jolanta Fabisiak – Dzień dobry Państwu. Wysoka Rado, szczegółowe prace zaplanowane 
prace zostały przedstawione Państwu w materiale i omówione na spotkaniu wspólnym Komisji. Przy-
pomnę tylko podsumowując, że planowane są 3 zadania do realizacji, 3 zadania inwestycyjne, tj. 
Szkoła Podstawowa w Żdżarach - kontynuacja zadania pt. Zagospodarowanie przestrzeni placu przed 
budynkiem szkoły oraz kolejne zadanie inwestycyjne w Szkole Podstawowej w Żychlinie - wymiana 
sieci elektrycznej i teleinformatycznej i to samo zadanie, czy podobny zakres zadania w Przedszkolu 
Samorządowym oddział zamiejscowy w Ruminie. W pozostałych szkołach remonty bieżące, dziękuję. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik.  
 
Informacja o harmonogramie prac remontowych w placówkach oświatowych i stanowi załącznik  
nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

Punkt 10 porządku obrad – Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzieci  
i młodzieży. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O jej przekazanie proszę Panią kierownik Fabisiak. 
 

Pani Jolanta Fabisiak – Na ten moment Szanowni państwo, ponad 120 dzieci będzie brało udział 
w zaplanowanych akcjach letnich, mianowicie jest to jeden obóz szkoleniowo-sportowy, obóz harcer-
ski, kolonie Towarzystwa Przyjaciół Dzieci, trzy kolonie i półkolonie organizowane przez Bibliotekę 
Publiczną Gminy Stare Miasto. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  

  
Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży stanowi załącznik  
nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

Punkt 11 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O zabranie głosu proszę Przewodniczącego Komisji Edukacji  
- Pana Tymona Ziołę. 

 
Pan Tymon Zioła – 18 czerwca odbyła się 25-letnia Wielkopolska Spartakiada ludowych zespołów 

sportowych mieszkańców wsi o puchar Marszałka Województwa Wielkopolskiego w Żerkowie. Jako 
powiat koniński udało nam się zająć tutaj pierwsze miejsce, wspólnie z obecnym tutaj Panem Miro-
sławem Sawicki udało nam się zebrać część drużyny z naszej gminy było to 11 osób. Mogło być wię-
cej, oboje tutaj mamy nadzieję, że w następnym roku uda się więcej mieszkańców zmobilizować do 
tego udziału. Jeśli chodzi o obecnych na sali to był z nami tutaj Zastępca Wójta - Pan Janusz Frysiak, 
Ewelina Andrzejak, Mirek Sawicki, który jak zawsze wrócił ze złotym medalem trzeba podkreślić.  
Ja również tam byłem, w piłce nożnej mężczyzn udało nam się zdobyć trzecie miejsce no i wszystkim, 
którzy z nami byli reprezentowali gminę i powiat przede wszystkim serdecznie dziękuję za udział. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Komisja Budżetu w odpowied-

nim punkcie sesji przedstawiła swoją informację. 
 

Punkt 12 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę bardzo, kto w tym punkcie porządku obrad z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie mamy zgłoszeń do dyskusji w tym punkcie porządku obrad. 
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Punkt 13 porządku obrad – Zakończenie obrad LXX Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Zamykam obrady LXX sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 
Państwu za udział w sesji. 

 
LXX sesja zakończyła się o godz. 12:11. 
 

    Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   

/-/ Mateusz Staciwa                                                                            /-/ Halina Turajska 

      

 


